

【本教會消息】

1. 為主內的弟兄姊妹身體病痛的禱告：心裡有掛慮，靈裏貧乏的人代禱。求主繼續保守看顧所有外出的會友出入。
2. 歡迎大家一同來敬拜讚美上帝，請留下來與我們一起用午餐與交誼，感謝雅惠為今天準備午餐的菜餚。

主日禮拜事奉人員

本週：證道：陳牧師 **下週：**證道：陳牧師

司會：立中 司會：美慈

司琴/伴奏：淑文 司琴/伴奏：淑文

敬拜讚美：敬拜團 敬拜讚美：敬拜團

本週午餐：雅惠 下週午餐：清實 幸沁 惠蘭 8/2

惠美 淑文 秀寶 8/9

本會聚會時間

星期日上午 10:00 台語禮拜

星期四 8:00 PM

Zoom ID: 894 6176 3062

撒母耳記 I & II

(Passcode: 1)

Zoom ID: 894 6176 3062

星期日中午 11:30 聚餐交誼

星期日 8:00 PM

“威敏斯仰告白”

Zoom ID: 894 6176 3062

(Passcode: 1)

創世記 Genesis 1:28-30

²⁸ 神就賜福給他們，又對他們說：要生養眾多，遍滿地面，治理這地，也要管理海裡的魚、空中的鳥，和地上各樣行動的活物。²⁹ 神說：看哪，我將遍地上一切結種子的菜蔬和一切樹上所結有核的果子全賜給你們作食物。³⁰ 至於地上的走獸和空中的飛鳥，並各樣爬在地上有生命的物，我將青草賜給他們作食物。事就這樣成了。

休士頓台灣基督長老教會週報

Formosan Presbyterian Church in Greater Houston

2401 S. Dairy Ashford • Houston • TX 77077

教會網址: <https://fpchouston.framer.website/>

教會電話: 713-303-2733 牧師: 陳晉祿牧師

2026 年 7 月 26 日

義人必因信得生

因為 神的義正在這福音上顯明出來；這義是本於信，以至於信。

如經上所記：「義人必因信得生。」羅馬書 1:17



主日禮拜 10:00 AM

陳晉祿 牧師證道

奉主耶穌基督的名，開始今天早上的主日禮拜

祈禱 Prayer (Prepare for Worship)

序樂 (安靜默禱 *silent prayer*) Prelude

宣召 Call to Worship

詩歌,讚美&禱告

Sing, Praise & Prayer

祈禱 主禱文 Prayer

聖詩 第 497 首 主，聽我祈禱

讀經 撒母耳記上

Scripture Reading I Samuel

啟應 5 詩篇 19

Responsive Reading 5 Psalms 19

聖詩 172 首 至尊的主宰

使徒信經 Apostles' Creed

頌榮 Gloria Patri

證道聖經:創世記 Genesis 1:28-30

**證道/Sermon: 榮耀的託付與
勇氣的實踐**

聖詩 140 首 我心免訝疑

奉獻 Offertory 306A

歡迎/報告

Welcome/Announcement

頌榮 408 首 我做耶穌的子兒

**祝禱 522 首 Hymn - 阿們
Benediction**

“榮耀的託付與勇氣的實踐”

“The Glorious Calling and the Courage to Live It”

第一段：引言 —— 從現代人的「內耗」談起，尋找神聖與心靈的交會點

Part One: Introduction — From Modern Inner Exhaustion to the Meeting Point of the Sacred and the Human Soul

- 探討當代社會中普遍的心理內耗、過度承擔與關係迷失。
Explore the widespread realities of psychological inner conflict, over-responsibility, and relational confusion in contemporary society.
- 《創世記》中，神已啟示人類受造的尊榮與使命。
Book of Genesis already revealed humanity's dignity, identity, and divine calling.

第二段：受造的尊榮與「接納自我」 —— 打破自卑，看見「造男造女」的平等與獨特

Part Two: The Dignity of Creation and Self-Acceptance — Overcoming Inferiority by Embracing the Equal and Unique Value of Male and Female

- 解析《創世記》中神按自己的形象造男造女所彰顯的神聖尊榮。
Examine the sacred dignity revealed in Genesis, where God created both male and female in His own image.
- 「自卑與超越」：人的生命雖有局限，但受造的本質賦予每一個人神聖而不可取代的價值。
"Inferiority and Striving for Superiority": Although human beings have limitations, our created nature gives every person sacred and irreplaceable worth.
- 論述「造男造女」在神眼中的價值平等，超越階級與競爭，建立彼此尊重的「橫向夥伴關係」與健康的個體主體性。
Discuss how male and female possess equal value before God, transcending hierarchy and competition while fostering horizontal partnerships built on mutual respect and healthy individuality.

第三段：治理的界線與「離清問題」 —— 不越權、不卸責，溫和而堅定的治理智慧

Part Three: The Boundaries of Stewardship and Task Separation —

Governing with Gentleness, Firmness, and Healthy Boundaries

- 探討「管理」真正的意義：真正的治理需要智慧與界線，正如伊甸園中神設立了「不可吃」的界限。

Explore the true meaning of stewardship: Genuine leadership requires wisdom and boundaries, just as God established the boundary of "you shall not eat" in the Garden of Eden.

- 「責任分離」：內耗往往來自越權管理別人的課題，或逃避自己應承擔的責任。

"Task Separation": Inner exhaustion often results from controlling other people's responsibilities or neglecting our own.

- 論述如何溫和而堅定地放下他人的情緒，同時專注治理神所託付給自己的生命與責任。

Discuss how to gently yet firmly release responsibility for other people's emotions while faithfully stewarding the life and responsibilities God has entrusted to us.

第四段：萬物相連的「社會情懷」—— 治理的終極目的，是活出帶有貢獻感的幸福人生

Part Four: Community Feeling — The Ultimate Purpose of Stewardship Is a Life of Contribution and Flourishing

- 解析《創世記》中人與神、人與人，以及人與受造萬物之間彼此和諧共生的美好藍圖。

Examine Genesis' vision of harmonious relationships among God, humanity, and all creation.

- 「社會情懷」。

Community Feeling.

結語：將生命的焦點從自我中心轉向他人的需要與神的使命。當我們以溫和而堅定的態度承擔神所託付的管理使命時，我們不僅擁有「被討厭的勇氣」，更得著真正的歸屬感、使命感與生命的豐盛。

Conclusion: *Shift the focus of life away from self-centeredness toward serving others and fulfilling God's calling. As we faithfully embrace the stewardship God has entrusted to us with gentleness and courage, we discover not only "the courage to be disliked," but also a profound sense of belonging, purpose, and abundant life.*